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Dagsorden: 

1 Velkomst og gennemgang af dagsorden 

 

2 Tilbagemelding fra møde d. 12. aug. 2022 mellem PLSP, PLO og MedCom 

• Planer og implementering af nyt medie/rating site: ”Klinisk Trust Pilot” 

• Deltagelse i projekt Apps på recept ift. teknisk løsning vedr. ordination/behandling 

 

3 Tilbagemelding fra spørgeskemaundersøgelse på Folkemødet, bilag 1 

• Drøftelse af rapport ift. repræsentativ validitet og resultater 

• Drøftelse om igangsætning af mere dybdegående undersøgelse med et større antal re-

spondenter 

 

4 Oplæg til afholdelse af kick-off møde i efteråret 

• Oplægsholdere 

• Deltagere 

• Sted/tidspunkt 

 

5 Oplæg til afholdelse af møde med DI  

• Deltagere 

• Sted/tidspunkt 

• Emner til drøftelse 

 

6 Oplæg til revidering af tidsplan, bilag 2 
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7 Status/nyt vedr. National app guide 

 

8 Evt. og næste møde 

Referat: 

2 Tilbagemelding fra møde d. 12. aug. 2022 mellem PLSP, PLO og MedCom 

På baggrund af Primærsektorforummødet d. 31. maj 2022, hvor PLSP havde dagsordenssat et 

punkt vedr. Apps for Sundhed, blev det besluttet, at PLSP, PLO og MedCom skulle afholde et 

møde, for at tale de to måske sammenfaldende projekter igennem. Dette med henblik på at 

finde ud af, om der evt. kunne etableres et samarbejde. 

Mødet fandt sted d. 12. august 2022, et godt og konstruktivt møde, hvor vi fik afklaret, hvad 

PLSP´s ide/løsning går ud på. Se slide 3. 

Martin: Gør opmærksom på, at alt omkring jura og dataansvar ligger hos PLSP, og at der forven-

tes en række specifikke svar på en form for FAQ/obligatoriske spørgsmål. Der skal desuden fo-

religge en klinisk validering ift. de app-leverandører, som skal være på ”ratingsitet”. Det er fint, 
at PLSP har taget initiativ til en løsning, som kan hjælpe lægerne med at navigere i ”app-kaos” 
og fint, at de også er motiveret for at få apps ud i klinikkerne i et samarbejde med projekt apps 

på recept, som PLSP finder meget interessant. 

Dorit: Spørger ind til hvilke juridiske overvejelser, der har været? Kender lægerne kriterierne 

for, hvordan en app kommer ind på sitet? 

Jakob: Hvad sker der, hvis en app får dårlig rating/omtale? Bliver den så smidt ud af sitet? 

Martin: PLSP skal sørge for, at det juridiske er på plads. Der skal være noget af formel karakter, 

og de skal kunne stå på mål for deres løsning. 

MedCom: Vi kan ikke på stående fod svare på projektgruppens mange relevante spørgsmål ift. 

PLSP´s løsning. PLSP har lovet at vise os en demo, så snart de har noget klar, og det kunne være 

en god ide også at vise demo´en for projektgruppen, så PLSP selv får mulighed for at forklare 

deres løsning og svare på spørgsmål om indhold og funktionalitet. 

3 Tilbagemelding fra spørgeskemaundersøgelse på Folkemødet, bilag 1 

Se slide 4 og 5 ift. fakta og konklusioner. 

Jakob: 67 respondenter er ikke dårligt, men resultatet skal dog nok tages med et vist forbehold 

ift. om det er repræsentativt. Det vil være oplagt at arbejde videre med personaerne ift. hvor-

dan vi imødekommer borgernes oplevelser i brugen af apps. I stedet for at hænge QR-koden til 

et spørgeskema op i lægens venteværelse kunne det give mere værdi at udvælge forskellige 

grupper og få sendt ”push-beskeder” ud i deres indbakker. Det kunne give bredere svar og ikke 
kun svar fra fortrinsvis kvinder med længerevarende uddannelser. 

Rasmus: Finder ideen om at hænge en QR-kode op i lægens venteværelse som god. I ventevæ-

relset kommer alle typer af mennesker og dermed kunne besvarelserne komme fra en bredere 

brugergruppe og dermed give et bredere billede. 

Dorit: bemærker, at det fortrinsvis er træningsapps og kost-apps, som omtales i rapporten. 

Skeptisk ift. om de rette brugere har fået svaret på spørgeskemaet. Det kunne være en god ide 

med en mere dybdegående undersøgelse og en repræsentativ population. Vigtigt at give mulig-

hed for fritekstfelter i spørgeskema, idet der kommer mange gode informationer og oplysninger 

den vej rundt. I tvivl om, hvorvidt der skal laves en undersøgelse nu eller først efter en pilotaf-

prøvning af apps på recept. 

Tom: Det er godt at lave undersøgelser. Vi skal have for øje, hvilke befolkningsgrupper, vi vil 

have fat i. Lægerne kan være med til at skubbe til de ”rigtige patienter”, så der kan køres en 
bredere undersøgelse og dermed en større mængde data. Vi skal overveje, hvad vi gerne vil 



 

 3 

kunne trække ud af rapporten og gerne udfordre det mere ift. om det kun er trænings- og kost-

apps borgere er interesseret i. 

Dorit: Succeskriterierne er forskellige alt efter sygdom/behov hos borgere. Det er en god ide at 

involvere lægerne og spørge til deres holdninger. 

Alice: Det kan være svært for den enkelte borger at se ud over de apps, de er vant til at bruge 

og kender. Måske kan man ikke lige forestille sig, hvilke typer af apps der kunne egne sig til at 

blive ordineret på recept. 

MedCom: Vi går i tænkeboks ift. om vi skal sætte en ny undersøgelse i gang her og nu – eller vi 

skal gå med det materiale vi har i denne rapport og så afvente pilotprojektet inden der laves en 

ny brugerundersøgelse.  

4 Oplæg til afholdelse af kick-off møde i efteråret 

Se slide 6+7 ift. oplæg til kick-off møde, oplægsholdere og deltagere. 

MedCom: Vi foreslår et heldagsmøde bredt sammensat, som kan give fælles grundlag og afsæt 

til at komme videre med projektet. 

Jakob: God ide med en hel dag. Hvis der skal være gruppearbejde, er det vigtigt at det facililite-

res. Det er vigtigt, at der er klarhed over out-put. 

Martin: Spørger ind til vores forpligtelser ift. nordisk samarbejde og det tyske marked, hvilket 

der ikke er helt klarhed over. Sender materiale fra Danish Life Science Cluster  

vedr. borgerskabte data. 

Dorit: Copenhagen Health Tech har et register over app-leverandører. 

MedCom: Vi arbejder videre med planlægning, invitation mv. 

 

5 Oplæg til afholdelse af møde med DI 

Tom har sendt en forespørgsel til DI vedr. opsætning af møde. Dette med henblik på at få app-

leverandørvinklen ind i projektet samt tale forretningsmodeller. Der er positiv respons fra DI, 

som foreslår møde d. 8. september eller start oktober. 

Alice udsender doodle med mødedatoer, når vi har fået besked om, hvem der skal deltage fra 

DI og fra National app guide. 

 

6 Oplæg til revidering af tidsplan, bilag 2 

Tidsplanen er udvidet til september 2024 med baggrund i DAP styregruppens tilkendegivelse 

om, at projektet forventes kørende i MedCom13 også ift. bevillinger. Idet MedCom13 er en 3-

årig projektperiode vil det også være acceptabelt at fortsætte ind i 2025. 

Martin: 6 måneder til henholdsvis kravspec./udvikling af teknisk løsning forekommer som for-

holdsvis lang tid – men ”vi laver selvfølgelig også meget andet”. 

7 Status/nyt vedr. National app guide 

Dorit fortæller, at der er styregruppemøde d. 29. august 2022, hvor det bl.a. handler om vedta-

gelse af det juridiske fundament ift. National app guide. Juraen skal være på plads, før der kan 

bygges et projekt ovenpå fundamentet. Der refereres fra styregruppemødet på vores næste 

projektgruppemøde. 

8 Evt. og næste møde 

Intet til evt. 

Næste møde udvides til 2 timer, da vi var lidt i tidsnød i dag. Mødet planlægges til 25. oktober 

2022 kl. 14.00-16.00. 


